



C.H. ROBINSON

Client Advisory

July 27, 2021

Canada Border Services Agency Employees Vote to Strike

Dear Valued Customer,

The Canadian Broadcasting Corporation (CBC) and Canadian Society of Custom Brokers (CSCB) both report that the employees of the Canada Border Services Agency (CBSA) have voted to give strike mandates to their unions the Public Service Alliance of Canada (PSAC) and Customs and Immigration Union (CIU).

This was also announced in a press release from the PSAC that is available [here](#).

PSAC summarizes the potential consequences of a labour stoppage or slowdown at CBSA in the following ways:

- Slowing down commercial (and passenger) traffic at the border and ports of entry.
- Impacting international mail and parcel deliveries from Canada Post and other major shipping companies.
- Impact the collection of duties and taxes on goods entering Canada.

A strike could begin as soon as August 6, several days after the Canadian Government plans to reopen U.S. border to passenger traffic for fully vaccinated U.S. residents.

The essential services agreement in place between the Government and PSAC/CIU allows for 2,600 members to take full strike action, while the essential workers can take work-to-rule actions in their workplace.

The combined CBSA workforce of PSAC and CIU-affiliated employees includes roughly 8,500 people.

Thank you for being our Valued Customer. If you have any questions, please do not hesitate to contact your C.H. Robinson commercial representative for further information.

Sincerely,
C.H. Robinson



Avis aux clients

27 juillet 2021

Les employés de l'Agence des services frontaliers du Canada votent en faveur d'une grève

Cher client,

La Société Radio-Canada (SRC) et la Société canadienne des courtiers en douane (SCCD) signalent que les employés de l'Agence des services frontaliers du Canada (ASFC) ont voté en majorité pour donner des mandats de grève à leurs syndicats, l'Alliance de la Fonction publique du Canada (AFPC) et le Syndicat des Douanes et de l'Immigration (SDI).

Cette nouvelle a également été transmise dans un communiqué de presse de l'AFPC qui peut être consulté [ici](#).

L'AFPC résume les conséquences potentielles d'un arrêt de travail ou d'un ralentissement de la production à l'ASFC comme suit :

- ralentissement du trafic commercial et passager à la frontière et aux points d'entrée;
- effets sur la livraison internationale du courrier et des colis par Postes Canada et d'autres sociétés de transport;
- effets sur la perception des taxes et des droits sur les biens qui entrent au pays.

Une grève pourrait être déclenchée dès le 6 août, quelques jours après la date prévue de réouverture de la frontière pour les résidents américains pleinement vaccinés.

L'entente sur les services essentiels en vigueur entre le gouvernement et l'AFPC/le SDI permet à 2 600 membres d'exercer pleinement leur droit de grève tandis que les travailleurs essentiels peuvent faire une grève du zèle.

Le nombre d'employés de l'ASFC affiliés à l'AFPC et au SDI équivaut environ à 8 500 personnes.

Nous vous remercions de votre loyauté. Si vous avez des questions, n'hésitez pas à communiquer avec votre représentant commercial C.H. Robinson pour en savoir plus.

Cordialement,
C.H. Robinson